

ECUMENICAL STATEMENT

COMMEMORATION OF THE 2025 INTERNATIONAL DAY OF PEACE

The All Africa Conference of Churches (AACC) joins the world in commemorating the International Day of Peace observed annually on 21st September. This year's theme, **“Act Now for a Peaceful World”**, calls us to reflect on our responsibility to entrench culture of sustainable peace, foster reconciliation, unity, and healing in the face of violent conflicts, political instability, strife, and socioeconomic challenges.

It is undeniable that peace is not just the mere absence of war, but the presence of justice, cohesion, healing, and respect for human dignity. Our faith mandates us to be intentional in actions for sustainable peace that allows for sustainable development to happen. Matthew 5:9, “Blessed are the peacemakers for they shall be called children of God” remains our inspiration.

Peace work is cardinal in the life and ministry of AACC. As we commemorate this day, we:

- Reaffirm our commitment to accompany communities in peace building, reconciliation, and mediation initiatives and efforts across Africa;
- Call on our governments, faith actors, and other stakeholders to collaboratively work towards addressing the root causes of conflict, including poverty, corruption, and inequality, among others.
- Urge all our members to dedicate this day to pray and reflect on ways contribute to the realization of sustainable peace anchored on authentic justice according to God's plans.

As AACC, we pledge to keep working with all stakeholders to advance peace, justice, and reconciliation. On this International Day of Peace, let us remember and keep in mind that peace sustains the dreams of generations, nurtures a just society, and safeguards the integrity of creation to the benefit of all of God's creation.

May this peace that transcends all understanding prevail in Africa and our world as a whole. Amen.



Rev. Dr. Fidon Mwombeki
General Secretary

SUB OFFICES:

African Union Liaison Office: Ledta Sub-City, Woreda 03,
Addis Ababa, Ethiopia
Tel: +251 113 851171 / +251 113 851158
E-mail: auliaisson@aacc-ceta.org

Lomé Régional Office: 01 B.P. 2268 - Lomé 01, 1235, Rue de la
Paix Bè-Château, Lomé, Togo
Tel: +228 93501626
Email: bureauregional@aacc-ceta.org

DÉCLARATION ŒCUMÉNIQUE

COMMÉMORATION DE LA JOURNÉE INTERNATIONALE DE LA PAIX 2025

La Conférence des Églises de toute l'Afrique (CETA) se joint au monde pour commémorer la Journée internationale de la paix, célébrée chaque année le 21 septembre. Le thème de cette année, « **Agir Maintenant Pour un Monde en Paix** », nous invite à réfléchir à notre responsabilité d'ancrer une culture de paix durable et de favoriser la réconciliation, l'unité et la guérison face aux conflits violents, à l'instabilité politique, aux tensions et aux défis socio-économiques.

Il est indéniable que la paix ne se résume pas à l'absence de guerre, mais à la présence de justice, de cohésion, de guérison et de respect de la dignité humaine. Notre foi nous appelle à agir résolument pour une paix durable, garante du développement durable. Matthieu 5:9 : « Heureux les artisans de paix, car ils seront appelés fils de Dieu » demeure notre source d'inspiration.

Le travail pour la paix est essentiel à la vie et au ministère de l'AACC. En commémorant cette journée, nous :

- Réaffirmons notre engagement à accompagner les communautés dans leurs initiatives et efforts de consolidation de la paix, de réconciliation et de médiation à travers l'Afrique ;
- Appelons nos gouvernements, nos acteurs religieux et les autres parties prenantes à collaborer pour s'attaquer aux causes profondes des conflits, notamment la pauvreté, la corruption et les inégalités.
- Exhortons tous nos membres à consacrer cette journée à prier et à réfléchir aux moyens de contribuer à l'instauration d'une paix durable, ancrée dans une justice authentique, selon le plan de Dieu.

En tant qu'AACC, nous nous engageons à poursuivre notre collaboration avec toutes les parties prenantes pour promouvoir la paix, la justice et la réconciliation. En cette Journée internationale de la paix, rappelons-nous que la paix soutient les rêves de générations, nourrit une société juste et préserve l'intégrité de la création au bénéfice de toute la création divine.

Que cette paix, qui transcende toute compréhension, règne en Afrique et dans le monde entier. Amen.



Rev. Dr. Fidon Mwombeki
General Secretary

SUB OFFICES:

African Union Liaison Office: Ledta Sub-City, Woreda 03,
Addis Ababa, Ethiopia
Tel: +251 113 851171 / +251 113 851158
E-mail: auliaisson@aacc-ceta.org

Lomé Régional Office: 01 B.P. 2268 - Lomé 01, 1235, Rue de la
Paix Bè-Château, Lomé, Togo
Tel: +228 93501626
Email: bureauregional@aacc-ceta.org